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P R O T O K O Ł  Nr XIII/15 

 

sesji Rady Gminy Łagów odbytej w dniu  30   w r z e ś n i a  2015  roku. 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych na ogólną liczbę 15. 

 

W obradach sesji udział wzięli:  radni według załączonej listy obecności, Pan 

Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów, Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy, 

Pani Urszula Sławska prac. GOPS,  mieszkańcy oraz sołtysi. 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

                   

             1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

             2. Przyjęcie porządku obrad. 

             3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

             4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności pomiędzy sesjami. 

             5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                  - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata  

                     2015-2030, 

                  - zmian w budżecie gminy Łagów  na 2015 rok, 

                  - zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu  

                    Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach, 

                  - udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nowa Słupia, 

                  - zmieniająca Uchwałę Nr IV/20/15 Rady Gminy Łagów z dnia 

                    27 stycznia 2015 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu  

                    Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych,  

                    Przeciwdziałania Narkomanii oraz preliminarza wydatków na 

                    2015  rok, 

                  - intencyjna w sprawie zabezpieczenia środków z budżetu gminy na  

                    realizację w 2016 roku projektu przewidzianego do dofinansowania  

                    w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

                    drogowej na lata 2016-2020, 

                  - zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

                  - utworzenia jednostki budżetowej  pn.”Warsztat Terapii  Zajęciowej  

                    w Ośrodku Twórczości Ludowej w Sędku”. 
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                  -  zmiany  uchwały Nr LXVI/432/14 Rady Gminy Łagów z dnia  

                     04 czerwca 2014 roku w sprawie określenia regulaminu placu  

                     targowego w Łagowie i Woli Łagowskiej, 

                   - nabycia na rzecz gminy Łagów nieruchomości gruntowej  

                     oznaczonej numerem działki 287/1 o powierzchni 0,0047ha    

                     położonej w obrębie ewidencyjnym Nr 0011 Płucki, 

                   - wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz  

                     Powiatu Kieleckiego, 

                   - zatwierdzenia wniesienia przez Wójta Gminy Łagów skargi na  

                      rozstrzygnięcie nadzorcze Kolegium Regionalnej Izby  

                     Obrachunkowej w Kielcach. 

              6. Informacja Wójta Gminy Łagów i Przewodniczącego Rady Gminy  

                  o wynikach dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.  

              7. Sprawy różne. 

              8. Wnioski i interpelacje. 

              9. Zakończenie obrad.   

 

 

Pkt 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz, 

powitał rad nich, zaproszonych gości i stwierdził, że w sesji bierze udział 15 

radnych na ogólną liczbę 15, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

Pkt 2. Projekt porządku obrad przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Marek Bartkiewicz. 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy zawnioskował o wprowadzenie do porządku 

obrad  projektów uchwał w sprawie: nabycia na rzecz gminy Łagów 

nieruchomości gruntowej  oznaczonej numerem działki 287/1 o powierzchni 

0,0047ha  położonej w obrębie ewidencyjnym Nr 0011 Płucki, wyrażenia zgody 

na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Powiatu Kieleckiego, 

zatwierdzenia wniesienia przez Wójta Gminy Łagów skargi na  rozstrzygnięcie 

nadzorcze Kolegium Regionalnej Izby  Obrachunkowej w Kielcach. 

 

Wniosek zgłoszony przez Pana Wójta w głosowaniu został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Po naniesieniu poprawki porządek obrad w glosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Pkt 3. Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował, że 

protokół z poprzedniej sesji został przed rozpoczęciem dzisiejszego posiedzenia 

wyłożony do wglądu. 
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Protokół w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Pkt 4. Wójt Gminy Pan Paweł Marwicki złożył sprawozdanie z działań podjętych 

pomiędzy sesjami. 

/ sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Zdzisław Zwoliński odnosząc się do sprawozdania złożonego przez Pana 

Wójta powiedział, że szczególny nacisk musimy położyć na ochronę wód 

gruntowych. 

Poruszył  sprawę jaskini i terenu wokół. 

Zdaniem Pana Zdzisława Zwolińskiego należy oznakować dojście i dojazd do 

jaskini. Należy zastanowić się nad wyczyszczeniem kamienia oraz czasowym 

oświetleniem jaskini. Powinien powstać parking na autokary. 

 

Pkt 5. Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że podstawę do 

wieloletniego  prognozowania stanowiły dane budżetowe, będące wynikiem 

analizy dotychczasowych wykonanych budżetów Gminy Łagów oraz wskaźniki 

przedstawione przez Ministerstwo Finansów w wytycznych dotyczących założeń 

makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych jednostek 

samorządu terytorialnego. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej zwiększone zostały dochody budżetu o 

kwotę 229.944,11zł, a wydatki budżetu w 2015 roku o kwotę 588.179,11zł. 

Po stronie dochodów zwiększone zostały dochody bieżące w kwocie 214.557,39zł, 

a dochody majątkowe zwiększyły się o kwotę 15.386,72zł. 

Po stronie wydatków, wydatki bieżące zostały zwiększone o kwotę 171.079,11zł, a 

wydatki inwestycyjne o kwotę417.100,00zł. 

Zwiększył się deficyt budżetu o kwotę 358.235,00zł, w związku z planowaną 

pożyczką z WFOŚ i GW na zadanie inwestycyjne. 

Zwiększyły się przychody budżetu w tej samej kwocie pochodzące z tej pożyczki. 

Zwiększa się tym samym kwota długu o 358.235,00zł, a jej spłata została 

przewidziana do 2022 roku. 

W przedsięwzięciach zwiększone zostały wydatki w roku 2015 i 2016 na 

zadaniach inwestycyjnych: 

- budowa mostu w ciągu drogi gminnej Nowy Staw –Winna, 

- budowa świetlicy wiejskiej w msc. Płucki, 

- budowa boiska sportowego w msc.Sadków. 

Wprowadzone zostało nowe przedsięwzięcie „zmniejszenie zanieczyszczenia 

powietrza na terenie gminy, poprzez zakup zamiatarki ulicznej” wydatek w 2015 

roku to kwota 377.100,00zł. 

W przedsięwzięciach bieżących wprowadzone zostało nowe zadanie pn. „Plan 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Łagów”. 

Wydatki zostały zaplanowane na lata 2015-2017. 
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Zmiany w budżecie Gminy na 2015 rok, zarówno po stronie dochody, jak i 

wydatki przedstawiła i szczegółowo omówiła Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik 

Gminy. 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy zawnioskowała o zwiększenie wydatków 

w wysokości 15.000zł do zadania pn.”budowa boiska sportowego w msc. Sadków, 

które jest realizowane z funduszu sołeckiego oraz zwiększenie wydatków w 

wysokości 40.000zł na drogi dojazdowe do pól w msc. Nowa Zbelutka. 

 

Powyższe  wnioski  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poddał 

pod głosowanie. 

W wynik głosowania wnioski  zostały przyjęte jednogłośnie i wprowadzone do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/13/15 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata 2015-2030 przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łagów na 2015 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że Gmina Łagów zaciąga 

pożyczkę długoterminową w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Kielcach w  łącznej wysokości 358.235zł, na finansowanie 

części wydatków związanych z realizacją zadania inwestycyjnego pn.: 

zmniejszenie zanieczyszczenia powietrza na terenie Gminy Łagów poprzez zakup 

zamiatarki ulicznej. 

Wydatki ogółem kwota 377.100zł, w tym pożyczka 358.235zł. 

Pożyczka sfinansuje planowany deficyt budżetu. 

Źródłem spłaty pożyczki będą wpływy z podatków i subwencji ogólne, całkowita 

spłata pożyczki nastąpi do 2028 roku. 
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Pan Zdzisław Zwoliński powiedział, że zakurzenie u nas jest bardzo duże, dlatego 

zakup zamiatarki jest zasadny. 

Będąc przy głosie podziękował Panu Wójtowi za oczyszczenie przez pracowników  

gminy chodników na ul. Słupskiej. 

 

Pan Tadeusz Kotwa powiedział, że zakup zamiatarki jest  zasadny, będzie można  

między innymi do sprzątania placu targowego w Woli Łagowskiej. 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że przygotowany został 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji dla 

Gminy Nowa Słupia w kwocie 15.000zł. 

Dotacja przeznaczona jest na remont pieca centralnego ogrzewania w budynku 

szkoły w Paprocicach, do której uczęszczają dzieci  z terenu naszej gminy. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nowa Słupia 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Proponowane zmiany do Preliminarza Wydatków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

Łagowie na 2015 rok przedstawiła i szczegółowo omówiła Pani Urszula Sławska. 

 

Pani Krystyna Sikora zapytała, jak dużo osób korzysta z porad prawnych  

i psychologicznych. 

 

Pani Urszula Sławska poinformowała, że jest bardzo duże zainteresowanie, 

zwłaszcza poradami psychologicznymi. 

 

Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr IV/20/15 Rady Gminy Łagów z dnia 27 

stycznia 2015 roku w sprawie przyjęcia Gminnego programu Profilaktyki i 
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Rozwiązywania problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz 

preliminarza wydatków na 2015 rok przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że w ramach Programu 

Wieloletniego pn.”Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

drogowej”, istnieje możliwość pozyskania środków finansowych na realizację 

zadań związanych z budową, przebudową i remontem dróg. 

W ramach tego programu, Gmina Łagów planuje złożyć wniosek na realizację 

zadania pn. „Rozwój infrastruktury drogowej na terenie gminy Łagów poprzez 

remont drogi gminnej Wola łagowska /Kącik/- Gęsice nr 338049T w km. 0+000 do 

km 0+555 oraz odbudowę zniszczonego mostu w ciągu drogi gminnej 338029T w 

Łagowie ul. Dule - Podskale o wartości 900.000,00zł. 

Jednym z warunków przyjęcia wniosku do rozpatrzenia jest przedstawienie 

uchwały intencyjnej w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na realizację 

inwestycji. 

Brak uchwały intencyjnej zabezpieczającej środki na 2016 rok jako załącznika 

przy składaniu wniosku oznacza jego  odrzucenie i uniemożliwi ubieganie się o 

dofinansowanie z w/w programu, co zmniejszy szanse na wykonanie tych dróg. 

 

Projekt uchwały intencyjnej w sprawie zabezpieczenia środków z budżetu gminy 

na realizację w 2016 roku Projektu pn. „Rozwój infrastruktury drogowej na terenie 

gminy Łagów poprzez remont drogi gminnej Wola Łagowska /Kącik/ - Gęsice nr 

338049T w km 0+000 do km 0+555 oraz odbudowę zniszczonego mostu w ciągu 

drogi gminnej 338029T w Łagowie ul.Dule-Podskale”, przewidzianego do 

dofinansowania w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

drogowej na lata 2016-2020 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował,  że działka nr 83 położona w 

obrębie nr 5 Łagów o długości około 435mb, działka nr 393 położona  w obrębie 

nr 5 Łagów o długości około 300mb oraz działka nr 198 położona w obrębie nr 19 

Złota Woda o długości około 750mb do chwili obecnej są drogami gminnymi 
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wewnętrznymi i zaliczenie ich do kategorii dróg gminnych zgodnie z 

obowiązującymi przepisami, następuje w drodze Uchwały Rady Gminy po 

zasięgnięciu opinii właściwego Zarządu Powiatu. 

Uzyskanie statusu dróg gminnych usprawni komunikację z istniejącą siecią dróg 

gminnych i drogą krajową oraz umożliwi pozyskanie zewnętrznych środków na jej 

remont, celem poprawy płynności ruchu. 

 

Pani Izabela Garbacka- Łach zwróciła się z prośbą o rozwiązanie problemu z drogą 

na odcinku drogi wewnętrznej nr 29 w Łagowie pomiędzy Panią Pietruszką i Panią 

Włodarczyk. 

 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział, że Uchwała Nr XI/84/15 Rady Gminy 

Łagów z dnia 22 lipca 2015 roku , Gmina Łagów przejęła od Powiatu Kieleckiego 

zadanie publiczne z zakresu wspierania osób niepełnosprawnych, mające na celu 

prowadzenie w Ośrodku Twórczości Ludowej w Sędku zajęć rehabilitacyjnych i 

terapeutycznych dla osób niepełnosprawnych ruchowo i umysłowo. 

W tym celu tworzy się jednostkę budżetową pod nazwą „Warsztat Terapii 

zajęciowej w Ośrodku Twórczości ludowej w Sędku”. 

Zadania warsztatu obejmować będą rehabilitację społeczną i zawodową, 

zmierzającą do ogólnego rozwoju i poprawy sprawności każdego uczestnika, 

niezbędnych do możliwie niezależnego, samodzielnego i aktywnego życia w 

środowisku poprzez: 

- ogólne usprawnienie, 

- rozwój umiejętności wykonywania czynności życia codziennego, 

- przygotowanie do życia w środowisku społecznym, między innymi poprzez 

rozwój umiejętności planowania i komunikowania się, dokonywania wyborów, 

decydowania o swoich sprawach, przy zastosowaniu różnych technik terapii 

zajęciowej, 

- rozwijanie psychicznych sprawności, podstawowych oraz specjalistycznych 

umiejętności zawodowych, umożliwiających podjęcie pracy w zakładzie 

aktywizacji zawodowej lub inne prace zarobkowe, szkolenia zawodowe. 

Pan Wójt poinformował, że koszty działalności Warsztatu finansowane są ze 

środków PFRON, powiatu kieleckiego, samorządu  oraz innych źródeł. 
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Pan Wojciech Błosiński powiedział, że z dotacji należy skorzystać, mamy 

okazję wyremontować budynek ze środków zewnętrznych. 

Budynek w Sędku i tak musielibyśmy utrzymywać. 

Jak nie będzie dotacji, będziemy się zastanawiać nad dalszym funkcjonowaniem 

warsztatów. 

 

Pani Hanna Ozdoba powiedziała, że jest to szlachetny cel, gdyż ludzie starsi 

bardzo często pozostawieni są sami sobie. 

Nawet gdyby trzeba było dofinansować działalność warsztatów, to należy to 

zrobić, gdyż z zajęć terapeutycznych korzystać będą mieszkańcy naszej gminy. 

 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

„Warsztat Terapii Zajęciowej w Ośrodku Twórczości Ludowej w Sędku” 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Obrady sesji opuścił radny Pan Czesław Masternak. 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że na dzisiejsze posiedzenie 

przygotowany został projekt zmiany załącznika nr 2 do Uchwały Rady Gminy 

Łagów w sprawie określenia regulaminu placu targowego w Łagowie i Woli 

Łagowskiej. 

Zmiana polega na tym, że tytuł regulaminu otrzymuje brzmienie: „Regulamin 

targowiska gminnego „Mój Rynek” w Woli  Łagowskiej. 

Zmiana regulaminu podyktowana jest wymogami określonymi dla działania 321 

‘Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej” objętego Programem 

Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXVI/432/14 Rady Gminy 

Łagów z dnia 04 czerwca 2014 roku w sprawie określenia Regulaminu Placu 

Targowego w Łagowie i Woli Łagowskiej przedstawił Przewodniczący rady 

Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 
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Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel, 

Pan Czesław Masternak. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt poinformował, że zgodnie z przyjętymi zasadami gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Łagów, które stanowią 

załącznik do uchwały Rady Gminy Łagów Nr XXIII/133/12 z dnia 20 kwietnia 

2012 roku, nabywanie nieruchomości na rzecz gminy dokonuje się w przypadkach 

uzasadnionych interesem gminy, w tym między innymi realizacją celów 

publicznych. 

W przedmiotowej sytuacji zachodzi przypadek nabycia nieruchomości z 

przeznaczeniem na powyższy cel, a więc wyrażenie zgody na nabycie jest w pełni 

uzasadnione. 

 

Projekt uchwały w sprawie nabycia na rzecz gminy Łagów nieruchomości 

gruntowej oznaczonej numerem działki 287/1 o powierzchni 0,0047ha, położonej 

w obrębie ewidencyjnym nr 0011 Płucki przedstawił Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel, 

Pan Czesław Masternak. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan  Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że Powiatowy Zarząd Dróg w 

Kielcach wystąpił z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie na rzecz Powiatu 

Kieleckiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Łagów, w skład której 

wchodzi działka gruntu oznaczona nr 431 o powierzchni 0,4579ha z 

przeznaczeniem pod przebudowę drogi powiatowej nr 0342T Łagów-Nowy Staw-

Duraczów-Melonek. 

Zgodnie z art.13 ust.2 ustawy o gospodarce nieruchomościami, nieruchomości 

mogą być przedmiotem darowizny na cele publiczne, a także przedmiotem 

darowizny dokonywanej między jednostkami samorządu terytorialnego. 

Art. 13 ust.2a cytowanej ustawy stanowi, że darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność gminy dokonuje jej organ wykonawczy za zgodą Rady Gminy. 

Nieruchomość będąca przedmiotem wniosku przeznaczona zostanie na realizację 

celu publicznego tj. przebudowę drogi powiatowej. 

Darowizna nastąpi pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego – Gminą 

Łagów i Powiatem Kieleckim. 

Realizacja inwestycji w znacznym stopniu poprawi bezpieczeństwo i usprawni 

komunikację na tym odcinku drogi. 
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W przypadku niewykorzystania nieruchomości na cel na jaki nieruchomość została 

darowana, darowizna podlega odwołaniu. 

 

Pan Marek Bartkiewicz zaapelował, aby wnioskować do Powiatu o rozpoczęcie 

prac ziemnych po Święcie Zmarłych.  

 

Pan Zdzisław Zwoliński powiedział, że w murze cmentarnym powinna być 

zrobiona furtka, aby z parkingu można było przejść bezpośrednio na cmentarz. 

 

Pani Jadwiga Dulnik zwróciła się z prośbą, aby  na parkingu był zakaz parkowania 

dla Tirów. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości na rzecz Powiatu Kieleckiego przedstawił Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 
Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel, 

Pan Czesław Masternak. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że Uchwałą Nr 64/2015 Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, stwierdzono nieważność Uchwały 

Nr XI/83/15 Rady Gminy Łagów z dnia 22 lipca 2015 roku w sprawie udzielenia 

dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Michała Archanioła w Łagowie na 

budowę dzwonnicy przykościelnej przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków. 

W uzasadnieniu swojej uchwały RIO stwierdziła, iż dotacja taka narusza przepis 

ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, gdyż dzwonnica 

przykościelna nie jest wpisana do rejestru zabytków nieruchomych Województwa 

Świętokrzyskiego. 

Uchwała ta nie uwzględnia jednak faktu, iż zabytkiem wpisanym do tego 

rejestru jest cały teren w obrębie muru kościelnego, na którym zaplanowano 

dzwonnice, a jeden z dzwonów kościelnych, dla którego budowana  ma być ta 

dzwonnica jest zabytkiem wpisanym do rejestru zabytków ruchomych 

Województwa Świętokrzyskiego. 

W związku z powyższym zasadnym jest przyjęcie stanowiska, iż uchwała 

Kolegium RIO w Kielcach narusza przepis ustawy o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami, co uzasadnia wniesienie skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach w terminie 30 dni od dnia doręczenia. 
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Z uwagi na fakt, iż uchwała Kolegium RIO została podjęta w dniu 28 sierpnia 

2015 roku, a Rada Gminy mogła zebrać się 30 września 2015 roku, koniecznym 

stało się wcześniejsze wniesienie skargi do WSA w Kielcach i zwrócenie się do 

Rady Gminy Łagów o zatwierdzenie takiej skargi. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniesienia przez Wójta Gminy Łagów 

skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Kielcach przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Pan Józef  Wójcik, Pan Stanisław Rycombel, 

Pan Czesław Masternak. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pkt 6. Wójt Gminy Łagów Pan  Paweł Marwicki złożył informację o 

oświadczeniach majątkowych za 2014 rok. 

Oświadczenia majątkowe za 2014 rok zobowiązane było złożyć 11 osób, łącznie z 

Wójtem Gminy. 

Dokonana analiza przez Wójta Gminy nie wykazała nieprawidłowości w treści 

oświadczeń. 

Oświadczenia w obowiązującym terminie złożyły wszystkie osoby, a ich treść 

została przekazana do analizy przez Wojewodę Świętokrzyskiego i Urzędy 

Skarbowe oraz zamieszczona na stronie BIP Gminy Łagów. 

 / informacja o oświadczeniach majątkowych za 2014 rok stanowi załącznik 

   do    protokołu /. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz złożył informację o 

oświadczeniach majątkowych za 2014 rok. 

Radni Rady Gminy Łagów zobowiązani byli w terminie do 30 kwietnia 2015 roku 

złożyć oświadczenia majątkowe za 2014 rok. 

Oświadczenia w obowiązującym terminie złożyli wszyscy radni. 

Dokonana analiza nie wykazała nieprawidłowości w treści oświadczeń. 

Oświadczenia zostały przekazane do analizy przez Wojewodę Świętokrzyskiego i 

Urząd Skarbowy oraz zamieszczone na stronie BIP Gminy Łagów/ 

/ informacja o oświadczeniach majątkowych za 2014 rok stanowi załącznik  

 do protokołu /. 
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Pkt 7. Pani Zofia Biesiada zwróciła się z prośbą o zamontowanie słupka 

przystankowego w sołectwie Melonek od strony Rudy oraz rozważenie możliwości  

dowozu dzieci do szkoły z Kozłowa. 

Zapytała także, kiedy będzie wydawana żywność. 

 

Odnośnie słupka przystankowego Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że 

należy złożyć pisemny wniosek , aby została rozpoczęta procedura. 

Wydawanie artykułów spożywczych z Banku Żywności w ramach Programu 

Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-2020 odbywać się będzie na terenie 

Bazy Las przy ul.Opatowskiej. 

Z właścicielem podpisana została umowa, jest chłodnia,  obiekt spełnia  wymogi 

związane z przechowywaniem żywności.  

Pracownicy GOPS poinformują  uprawnionych mieszkańców o terminach odbioru 

artykułów spożywczych. 

 

Pani Mirosław Duda powiedział, że na terenie Rynku w Łagowie handlujący 

rozstawiają stragany, chociaż obowiązuje zakaz w tym zakresie. 

Handlujący na targowisku przy ul. Iwańskiej wnoszą uwagi, uważając taką 

sytuację za niesprawiedliwą. 

Zapytał, czy zostanie coś zrobione w tym kierunku. 

 

Pani Krystyna Sikora powiedziała, że oddana została  droga asfaltowa plus dwa 

progi zwalniające. 

Przybyła droga gminna na Łazach i jest prośba mieszkańców o wykonanie rowów 

przy tej drodze. 

Ponadto mieszkańcy: Pani Jaworska, Pan Gołębiowski proszą o założenie 

przepustu. 

Pani Sikora poinformowała, że w drodze asfaltowej prowadzącej od Pana Bery do 

Płucek powstała dziura w asfalcie, którą należy wypełnić. 

Pani Sikora zwróciła się z prośbą o wykonanie tabliczek informacyjnych z 

numerami domów. 

 

Odnośnie przepustu Pan Wójt poinformował, że wszystko zostało ustalone, będą 

wkopane dwa sączki. 

 

Pan Tadeusz Kotwa powiedział, że wpływają zastrzeżenia dotyczące montowania 

progów zwalniających na drogach jednokierunkowych. 

Przykładem może być próg zamontowany obok Urzędu Gminy, drugi próg 200m 

dalej. 

 

Pani Izabela Garbacka -Łach poinformowała, że mieszkańcy Łagowa wnioskowali 

o zamontowanie progów zwalniających i mieszkańcy wskazywali ich lokalizację. 

Rada sołecka jedynie  przekazała na ten cel środki  w wysokości 10.000zł. 
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Pani Anna Łata podziękowała Panu Wójtowi za remont Ośrodka Zdrowia w 

Zbelutce oraz za wykonanie drogi gminnej Majorat, na która mieszkańcy czekali 4 

lata. 

 

Pani Ewelina Łata podziękowała za zamontowanie progów zwalniających oraz 

wycięcie drzew i krzaków w obrębie zamczyska. 

 

 

 

            

         W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady  

         Gminy podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady  

         XIII  sesji Rady Gminy Łagów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Barbara Dolata                                                              Marek Bartkiewicz 

 

 

 


